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Protokół Nr XVI/2007
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 13 grudnia 2007 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2007 rok. 
5. Dyskusja nad budżetem Gminy Sitno na 2008 rok.
6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
8. Sprawy różne.
9. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2007 rok
- w sprawie powiadomienia o obowiązku przedłożenia oświadczeń lustracyjnych
   przez Skarbnika Gminy
- w sprawie powiadomienia o obowiązku przedłożenia oświadczeń lustracyjnych 
   przez Sekretarza Gminy 
- w sprawie regulaminu przyznawania dodatków dla nauczycieli
- w sprawie regulaminu przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego
   dla nauczycieli
- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sitno na 2008 rok. 

10.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
11.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz



--  2  --

9. Mazurek Jerzy
10.Monastryski Ryszard
11.Niedźwiedź Zygmunt
12.Pawlicha Bogdan
13.Szajnoga Marek
14.Tukiendorf Edward
15.Wrotniak Mieczysław

 

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XVI  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Sitno 
Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 
Panią  Marię  Lichotę,  Zastępcę  Skarbnika  Gminy  Panią  Jolantę  Hryciuk,  Radcę 
Prawnego Pana Jarosława Kolasę, Przewodniczącego Rady Osiedla Jarosławiec Pana 
Marka Biłanta oraz sołtysów z terenu Gminy.
Obrady rozpoczęły się o godz. 10°° i trwały do godz. 15°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  pytając 
jednocześnie czy są do niego uwagi.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  i  przyjęli  proponowany  porządek  jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 4
Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2007 r.

Projekt  zmian  przedstawiła  Skarbnik  Gminy  Pani  Maria  Lichota  informując 
jednocześnie o dodatkowej zmianie dotyczącej środków dla szkół – 106.000,-zł.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  przedstawienie  stanowiska  Komisji 
Budżetowej.
Przewodniczący  Komisji  Pan  Andrzej  Juszczak  poinformował,  że  Komisja 
pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie z zastrzeżeniem Działu 900 – Komisja 
proponuje, by Komisja Rewizyjna zbadała dlaczego koszt budowy przejścia przez 
tory wzrósł o 12.000,-zł.
Natomiast stanowisko Komisji Budżetowej w sprawie budżetu na 2008 rok zostanie 
przedstawione później.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  przejście  przez  tory  wykonywało  Gospodarstwo 
Pomocnicze. Koszty wynikły z wykonanych prac. Jeszcze pozostaje do zapłacenia 
kierownik  budowy,  nadzór  i  inwentaryzacja.  W związku z  tym,  że  wykonano to 
przejście GDDKiA jeszcze w tym roku przekazała  Gminie 38.200,-zł  na chodnik 
w Jarosławcu i Karpiu. Jest propozycja zakupu jeszcze w tym roku kostki i ułożenia 
jej w roku następnym.
Pan Marek Szajnoga zwrócił uwagę, że koszty przejścia powinno ponieść LHS a nie 
Gmina.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że pas kolejowy wynosi 20 m. i to Gmina weszła w teren 
kolejowy.
Pan Szajnoga zapytał czy LHS płaci Gminie jakieś podatki.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że płaci 2 % od wartości budowli.
Pan Wójt  zwrócił  uwagę – w sprawie zadań i  kompetencji  przy utrzymaniu dróg 
i  chodników przy drogach wojewódzkich i  powiatowych – że to nie  jest  zadanie 
Gminy.  To  nie  są  drogi  Gminne,  ale  z  punktu  bezpieczeństwa  te  zadania  trzeba 
wykonać. Podobnie jest z fotoradarem w Jarosławcu – on stoi przy drodze krajowej. 
Ale  ważna  jest  dobra  współpraca  z  GDDKiA  –  dowodem  tej  współpracy  jest 
otrzymana kwota 39.000,-zł na chodnik.
Na tym zakończono dyskusję nad zmianami w budżecie Gminy na 2007 rok.

Ad. 5
Dyskusja nad budżetem Gminy Sitno na 2008 rok

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował by nie odczytywać całego budżetu gdyż 
Radni otrzymali go w materiałach na sesję – tylko przejść do dyskusji i zadawania 
pytań.
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Pan  Andrzej  Juszczak  poruszył  temat  wynagrodzeń  w  Urzędzie  Gminy  i  GOPS. 
Co  prawda  zostały  one  nieznacznie  zmniejszone  ale  i  tak  w  wydatkach  na 
administrację jest zaplanowany 16 % wzrost ogółem, z tego na Urząd Gminy 17,8 % 
a na wynagrodzenia 9 %. Ten temat nie został wyjaśniony.
Rada zastanawiała  się  czy podnieść  podatki,  ale  ten wzrost  podatków poszedł  na 
wynagrodzenia a skąd wziąć środki na inwestycje. Rolnikom pieniędzy nie przybywa 
a podwyżki idą na wynagrodzenia. Te 9 % podwyżki to jest kwota 80.000,-zł.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  zostały  jeszcze  do  wypłacenia  odprawy  dla  Radcy 
Prawnego  i  Pani  Skarbnik.  Są  one  zaplanowane  na  2008  r.  ale  raczej  zostaną 
wypłacone  jeszcze  w  2007  roku  i  jakieś  oszczędności  z  tego  tytułu  będą. 
Zaplanowany jest  wzrost  wynagrodzeń o  2,3  %. Można ewentualnie  wziąć  część 
z  wynagrodzeń  do rezerwy a  po  półroczu  się  to  wyjaśni.  Nie  można  mówić,  że 
urzędnicy nie pracują. Osoby odchodzą z pracy, robi się nabory na te stanowiska ale 
nie  da  się  zatrudnić  kogoś  za  800,-zł.  Te  osoby  odeszły  m.in.  ze  względów 
finansowych gdyż w innych gminach otrzymały wyższe wynagrodzenie. 
Pan Andrzej Juszczak zauważył, że w tym roku odeszło z pracy sporo pracowników 
– Pani Grela, Woszak, Radca – i powinny być z tego tytułu oszczędności.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że organizuje się nabór za Panią Woszak a za 1.000,-zł osoby 
się nie przyjmie. Do końca kwietnia można sprawdzić wykonanie budżetu.
Pan Juszczak zapytał o wzrost o 50 % wydatków rzeczowych – 325.000,-zł.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że te środki idą m.in. na papier, telefon, internet. W tym roku 
sporo materiałów zakupiono ze środków wyborczych.
Pan  Juszczak  stwierdził,  że  na  papier  może  pójść  3  –  4  tysięcy  złotych  rocznie 
a  wzrost  jest  zaplanowany  o  100.000,-zł.  Jeżeli  kwota  180.000,-zł  wzrostu  na 
administrację jest drobną rzeczą to Sitno jest bogatą gminą.
Pan Wójt wyjaśnił, że w kosztach płacowych jest m.in. Program Leader – 18.000,-zł.
W 2007 r. zatrudniano sporo osób bezrobotnych i są zobowiązania wobec nich. Nie 
zatrudniono  nawet  sprzątaczki.  Angaże  pracowników  nie  są  wysokie.  Odeszły 
z pracy 3 osoby. Od sierpnia wchodzi centrum zarządzania kryzysowego. Dochodzą 
sprawy strażackie, poczta podawcza, nie ma geodety, potrzeba środków na wnioski 
pomocowe.  Jest  utworzone  Partnerstwo  Lokalne  –  nikt  za  1.000,-zł  tego  nie 
poprowadzi.  Urząd Gminy  nie  spełnia  wymogów technicznych –  budynek trzeba 
rozbudować.  Potrzeba  zakupu  min.  5  komputerów.  Płace  na  pewno  nie  wzrosną 
o 17 % a najwyżej o 2,3 %.  Jeżeli są takie uwagi to część środków dać do rezerwy 
a  w trakcie  roku się  wyjaśni.  W 2008 r.  potrzeba środków na odprawy dla  Pani 
Skrzypy, Pani Martyniuk, Pani Piłat.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zajęcie stanowiska przez Radę Gminy.
Pan  Andrzej  Juszczak  zaproponował  przesunięcie  zarówno  z  wynagrodzeń  jak 
i z wydatków rzeczowych do rezerwy po 50.000,-zł – łącznie 100.000,-zł do rezerwy. 
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  z  wydatków  rzeczowych  trudno  będzie  zabrać  taką 
kwotę, chyba że z zapisem że jak zabraknie to się doda środków po I półroczu.
Można porównać ile idzie na wynagrodzenia np. w Starostwach a ile w Gminie.
Pan Juszczak stwierdził, że Rada Gminy jest od spraw gminnych a nie powiatowych.
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Pan  Wójt  stwierdził,  że  nie  wyraża  zgody  na  zdjęcie  50.000,-zł  z  wydatków 
rzeczowych. Zabraknie środków na zakup komputerów.
Pan Andrzej Juszczak stwierdził, że te środki zostają w budżecie – w rezerwie.
Pan  Janusz  Brzozowski  złożył  wniosek,  by  Komisja  Rewizyjna  sprawdziła  jak 
funkcjonuje Urząd Gminy i pracownicy – i przedstawi te informacje na zamkniętym 
posiedzeniu Rady – ile osób pracuje i ile kto zarabia.
Następnie głos zabrał Pan Czesław Dadia stwierdzając,  że Rada powinna być dla 
rolników a nie dla pracowników Urzędu Gminy. Nikt nie interesuje się rolnikiem, 
tylko podnosi się jeszcze podatki.
Pan Franciszek Grela zauważył, że za 1.000,-zł nie zatrudni się wykształconej osoby. 
Bezrobocie  w gminie  zmalało  o  65  osób,  wiele  osób  wyjechało  zagranicę.  Żeby 
pozyskać fachowców to trzeba im dobrze zapłacić i kupić dla nich sprzęt.
Następnie  Pan  Grela  poruszył  sprawę  środków  z  FOGR-u  stwierdzając,  że  Pan 
Brzozowski powiedział na sesji, że Gmina Sitno nie pozyska środków z FOGR gdyż 
Wójt jest z PSL-u. W tym roku Gmina Sitno po raz pierwszy nie dostała środków 
z FOGR. Trzeba się zastanowić czy dalej warto robić w budżecie zapisy o środkach 
z FOGR.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, odnośnie wypowiedzi Pana Dadii, że Rada Gminy 
podniosła  podatki  na  prośbę  Wójta.  Wójt  zaproponował  podniesienie  podatków 
a Rada przychyliła się do tej propozycji.
Natomiast odnośnie wypowiedzi Pana Greli Pan Brzozowski stwierdził, że to nie jest 
jego wina, że Gmina nie otrzymała środków z FOGR. Prosił on o zgłoszenie drogi 
w Jarosławcu. Wtedy pojechałby i pomógł w pozyskaniu środków. Ale do tej pory 
takiego wniosku nie złożono.  
Pan Franciszek Grela zapytał czy o inne drogi Radny nie mógł zabiegać.
Pan Wójt dodał,  że stanowisko Radnego było niestosowne. To Radny zablokował 
środki z FOGR. Radny przede wszystkim powinien działać dla swojej miejscowości 
ale i  dla Gminy. Były wielokrotne obietnice środków z FOGR ale nic z tego nie 
wyszło. Człowieka poznaje się po tym co może pomóc innym.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  powrócenie  do  dyskusji  nad 
budżetem na 2008 rok.
Pan Sekretarz  stwierdził,  że  niektórzy  sołtysi  nie  wiedzą  co  ma być  realizowane 
w 2008 roku. Ujęto w budżecie wszystkie miejscowości. Część wniosków zostanie 
złożone do RPO a część do PROW. Do RPO zostaną zgłoszone:  drogi:  Rozdoły, 
Stabrów,  Cześniki  i  Jarosławiec,  sieć  wodociągowo-kanalizacyjna  Osiedle 
Jarosławiec.  Do  PROW  zostaną  zgłoszone  przydomowe  oczyszczalnie  ścieków 
i  modernizacja stacji  wodociągowej w Sitnie. Trzeba pomagać pozyskiwać środki 
a nie jechać specjalnie do Lublina, żeby Gmina nie dostała środków. Nie można też 
tak oceniać pracowników bo nie  będzie  komu pracować.  Nie można proponować 
obniżenia wydatków rzeczowych.
Pan  Jerzy  Mazurek  zaproponował  zawieszenie  wydatków  na  płace  a  wydatki 
rzeczowe zostawić – przenieść do rezerwy 25.000,-zł a po I półroczu wrócić do tej 
sprawy.
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Pan  Sekretarz  poinformował,  że  jest  szansa  na  zakup  komputerów  za  środki 
pomocowe (firma Profit).
Pan  Wójt  stwierdził,  że  paradoksalnie  Urząd  Gminy  pracuje  na  komputerze 
pożyczonym ze Szkoły. Na szkolenia dyrektorów szkół wydano 20.000,-zł a targuje 
się o środki na wydatki rzeczowe w Urzędzie. Trzeba zostawić 60.000,-zł na Urząd 
Gminy a 40.000,-zł przenieść do rezerwy.
Pan Bogdan Pawlicha stwierdził, że za duży jest wzrost wydatków na izby rolnicze – 
było wcześniej 10.000,-zł a zaplanowane jest 28.000,-zł.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że na izby rolnicze płaci się 2 % podatku rolnego. Gmina ma 
ciągle zaległości z tymi opłatami ale nie ma nic do powiedzenia, podobnie jak np. 
z burakami cukrowymi. A Rada się kłuci o komputery dla Urzędu Gminy. Dobrze, że 
Urząd  jest  podłączony  do  neostrady  bo  np.  w  Gminie  Miączyn  nie  mają  takiej 
możliwości.
Pan  Bogdan Pawlicha  zapytał  dlaczego  na  związki  gmin  zaplanowano  29.000,-zł 
a było wcześniej 9.000,-zł.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że to Rada Gminy podjęła decyzję o przystąpieniu do tych 
związków  i  stowarzyszeń.  Jeżeli  Rada  podejmie  uchwały  o  wystąpieniu  z  tych 
organizacji to zmniejszą się wydatki.
Ponadto Pan Sekretarz poinformował, że jest propozycja spotkania 19 grudnia b.r. 
w sprawie Gospodarstwa Pomocniczego.
Pan Franciszek Grela poinformował, że Gmina musi płacić na izby rolnicze gdyż taki 
jest zapis ustawowy, ale izba też coś robi – np. wnioski pomocowe czy o dopłaty.
Delegaci izby rolniczej zbierają się 4 razy rocznie i otrzymują 75 zł diety.
Ponadto Pan Grela poinformował, że po ostatniej kampanii buraczanej wiele dróg 
w Gminie jest nieprzejezdnych – np. droga Boży Dar Sosny czy Kol. Cześniki.
Pan Bogdan Pawlicha zwrócił się do Pana Dadii, że te jego wcześniejsze wnioski 
powinny być kierowane właśnie do izby rolniczej. Natomiast odnośnie wypowiedzi 
Pana Greli – to żadna droga w gminie nie jest przystosowana do takich obciążeń, ale 
gmina nie może zabronić wywózki buraków.
Pan Franciszek Grela wyjaśnił, że nie chodziło mu o to, tylko o to żeby te drogi 
poprawiać.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada też sporo robi w temacie spraw 
rolniczych.  Wysyłano  pisma  do  Premiera,  Prezydenta,  Ministra,  Cukrowni,  Izb 
Rolniczych.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że zgadza się z wypowiedzią Pana Greli, żeby 
myśleć  o  drogach.  Środki  na  pewno  się  przydadzą  na  naprawę  dróg.  Trzeba 
przesunąć proponowane środki do rezerwy a później się je podzieli.
Pan  Wójt  dodał,  odnośnie  kampanii  buraczanej,  że  udało  się  uruchomić  punkt 
w Borowinie Sitanieckiej od 18 października. Udało się również wywalczyć materiał 
z Cukrowni Werbkowice (żużel, tłuczeń).
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Pan Zdzisław Skóra stwierdził, że Gmina Sitno jest gminą typowo rolniczą i powinna 
pomagać rolnikom. W najbliższą niedzielę stają obie cukrownie, rolnicy nie śpią po 
nocach bo nie można zabrać od nich buraków. Zostało jeszcze ok. 1000 ton buraków.
Trzeba tak robić, żeby te drogi były przejezdne.
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zajęcie ostatecznego stanowiska w sprawie 
wydatków na wynagrodzenia i wydatki rzeczowe w Urzędzie Gminy.
Pan Andrzej Juszczak stwierdził, że podtrzymuje wcześniejszy wniosek by przenieść 
po 50.000,-zł z wynagrodzeń i wydatków rzeczowych do rezerwy.
Pan Wójt zaproponował przeniesienie do rezerwy po 20.000,-zł.
Pan Juszczak dodał, że to nie jest zabranie środków tylko przeniesienie do innego 
działu. Jak zabraknie środków to można będzie ich dodać.
Pan Franciszek Grela zapytał czy nie za dużo będzie zmian w budżecie Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że to jest w kompetencji Rady Gminy.
Następnie  Przewodniczący  zapytał  kto  jest  za  propozycją  Pana  Juszczaka  by 
z wynagrodzeń i wydatków rzeczowych przenieść do rezerwy po 50.000,-zł (łącznie 
100.000,-zł).
W głosowaniu jawnym za ww. wnioskiem opowiedziało się 8 Radnych, przeciw – 4, 
3 Radnych wstrzymało się od głosu.
Pan Sekretarz poprosił  o dopisanie, że w pierwszej kolejności te  środki mają być 
zarezerwowane dla Urzędu Gminy (jak zabraknie).
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił  o dalszą dyskusję nad budżetem 
Gminy na 2008 rok.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił uwagę, że przy ustalaniu budżetu powinno się brać 
pod  uwagę  w  pierwszej  kolejności  wnioski  mieszkańców i  rad  sołeckich.  Droga 
w Jarosławcu cały czas jest w rezerwie gdyż jest na 172 miejscu w ZPORR – i przez 
4 lata nie będzie realizowana.
Pod  wnioskiem  o  kanalizację  podpisało  się  200  osób  a  sołtys  nie  zebrał  nawet 
podpisów mieszkańców przy drodze krajowej.
Budżet jest tworzony w większości pod Gospodarstwo Pomocnicze. Nikt nie prosi 
o  wodociągi  a się je  zapisuje.  Natomiast  kanalizacji  się nie  realizuje.  Dojdzie na 
prawdę do referendum o odłączenie Jarosławca od Gminy Sitno.
Pan Wójt wyjaśnił, że droga Rozdoły – Horyszów Polski jest wpisana do budżetu 
z uwagi na środki. Jeżeli chodzi o kanalizację to nikt nie wyraził zgody na opłacenie 
przyłącza  w  kwocie  5.800,-zł.  Projekt  jest  zaplanowany  do  złożenia  do  RPO. 
Gospodarstwo ma wykonać część prac przy kanalizacji żeby podtrzymać ważność 
pozwolenia na budowę. Sołtys nie jest od zbierania wniosków tylko radny. Wszystkie 
wnioski nie mogły być zapisane w budżecie.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił się z zapytaniem do Radcy Prawnego czy to radny 
ma zbierać wnioski mieszkańców do budżetu gdyż zawsze robiły to rady sołeckie.
Teraz okazuje się na sesji, że radny nie może powiedzieć co myśli tylko ciągle jest 
atakowany.
Następnie Pan Brzozowski zwrócił się z wnioskiem, by zapisać w protokole, że Wójt 
Gminy Sitno powiedział, że to Pan Brzozowski zablokował środki z FOGR.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  jest  zbulwersowany  tym,  że  Pan 
Brzozowski powiedział, że nie może nic powiedzieć na sesji.
Radca Prawny Pan Jarosław Kolasa wyjaśnił, że Rada decyduje o budżecie i każdy 
Radny ma prawo składać wnioski. Rola rad sołeckich dotyczy spraw wioski, co nie 
wyklucza składania wniosków do budżetu. Jednak musi być wzajemna współpraca.
Pan Andrzej Juszczak zapytał jakim organem jest Rada Gminy a jakim Rada Sołecka 
– czy uchwałodawczym czy wykonawczym.
Pan  Kolasa  wyjaśnił,  że  Rada  Gminy  jest  organem  uchwałodawczym,  Wójt 
wykonawczym a sołtys pomocniczym.
Pan Sekretarz dodał, że najważniejsze jest żeby sołtys współpracował z radnym.
Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Osiedla  Pan  Marek  Biłant  pytając 
o sprawę wniosku z Osiedla w sprawie kanalizacji. Na to zadanie zaplanowano na 
2008 rok 10.000,-zł i złożenie wniosku do RPO – w jakim zakresie ta inwestycja 
będzie robiona, gdyż wiadomo że środków z Rpo tak szybko nie będzie.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  planowany  jest  wniosek  do  RPO  na  170  odbiorców 
(chodzi  o  efekt  ekologiczny).  Koszt  –  4.000.000,-zł  (I  etap).  Zaplanowane  jest 
10.000,-zł  gdyż  to  zadanie  się  przesunie  na  następny  rok  –  te  środki  będą 
refundowane.  Jeżeli  wniosek  nie  przejdzie  w  RPO  to  będzie  się  szukać  innych 
programów pomocowych. W 2008 roku Gospodarstwo Pomocnicze wykona kawałek 
sieci  kanalizacyjnej,  żeby  nie  wygasło  pozwolenie  na  budowę.  Reszta  będzie 
realizowana  z  RPO czy  PROW –  ale  tylko  to  co  należy  do  gminy  (warunki  do 
przyłączenia  się  mieszkańców)  –  natomiast  przyłącza  wykonają  mieszkańcy  we 
własnym zakresie. Są też głosy z Osiedla, że jest bardzo zła jakość wody. 15 lutego 
2008 r. będą gotowe mapy kanalizacyjne i wtedy zobaczy się ile będzie podpisów 
mieszkańców.
Pan Marek Szajnoga zapytał dlaczego droga w Jarosławcu spadła z trzeciej pozycji 
na czwartą i dlaczego przy kanalizacji nie uwzględnia się pozostałych mieszkańców 
tylko Osiedle.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  nie  da  się  budować  kanalizacji  w  Jarosławcu  bez 
Osiedla.
Pan Janusz Brzozowski wyjaśnił, że chodzi o to, że I etap miał być do Szkoły. Nie 
można dzielić Osiedla od miejscowości. Próbę podziału nawet widać przy wnioskach 
do  budżetu  –  sołtys  tak  dziękuje  radnemu,  że  nie  pozwolił  na  podział  sołectwa. 
Dłuższy odcinek kanalizacji  dawałby większą szansę na środki zewnętrzne. Drogi 
miały być kończone kolejno – nawet za własne środki.  Zrobiono drogę w Nowej 
Kolonii, Cześnikach a droga w Jarosławcu zostanie.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  gdyby  przeszła  droga  Rozdoły  – 
Horyszów Polski to nie trzeba byłoby żadnego wkładu finansowego gminy.
Następnie Przewodniczący zapytał czy są inne uwagi do projektu budżetu na 2008 r..
W związku z tym, że nikt nie zabierał głosu przystąpiono do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.
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Ad. 6
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

Sprawozdanie  przedstawił  Wójt  Gminy  Sitno  Pan  Kajetan  Protas  i  stanowi  ono 
załącznik do protokołu.

Ad. 7
Interpelacje i zapytania radnych - odpowiedzi 

Pan  Sekretarz  poinformował,  odnośnie  założonego  Partnerstwa  Lokalnego,  że 
okazuje się, że Koła Gospodyń Wiejskich nie są zarejestrowane. Potrzeba min. 10 
osób i zarejestrowania w Tomaszowie Lubelskim (rejestr organizacji).
Ponadto Pan Sekretarz poinformował, że odbyło się spotkanie z Wójtami sąsiednich 
gmin w zakresie programu Leader. Gmina Sitno chce być tym Liderem. Poszukuje 
się osoby do prowadzenia tych spraw. Nie wiadomo dlaczego Starostwo nie prowadzi 
tych spraw, tak jak to robią inne Starostwa. 

Ad. 8
Sprawy różne

Pan Wójt poinformował, że Pan Gil złożył wniosek w sprawie zmiany przebiegu sieci 
gazowej, która obecnie jest planowana przez jego grunty. Gmina nie jest stroną, ale 
na następnym spotkaniu będzie potrzeba przedłożenia możliwości rozwiązań.
Ponadto Pan Wójt poruszył sprawę uregulowania własności gruntów w Kornelówce – 
zamiany części gruntów gminnych z parafią.
Pan  Krzysztof  Gałaszkiewicz  stwierdził,  odnośnie  wypowiedzi  Pana  Sekretarza 
o  braku aktywności  Starostwa,  że  faktycznie  Zarząd Powiatu  jest  mało  aktywny. 
Natomiast nie jest to prawdą o radnych powiatu.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że chodziło mu o niektórych radnych powiatowych.
Pan  Andrzej  Juszczak  zauważył,  że  na  sesji  nie  ma  kierownika  Gospodarstwa 
Pomocniczego a problem Gospodarstwa nie był poruszany. W ubiegłym roku było 
mówione, że ta sprawa zostanie zweryfikowana ale nie zrobiono tego.
Pan Sekretarz poinformował, że 19 grudnia b.r.  zaplanowano spotkanie dotyczące 
Gospodarstwa Pomocniczego. Chodzi o sprawy śmieciowe, umowy z PGK, będzie 
biegły  rewident  z  firmy  Gwarant.  Uchylono  uchwałę  w  sprawie  opłat  za  śmieci 
a  w  taryfach  na  wodę  należy  poprawić  zapis  “zatwierdza  się  taryfy”.  Ponadto 
w podatku od środków transportowych jedna maksymalna stawka w zał. Nr 2 nie 
wejdzie w życie – ale w Gminie Sitno nie ma takich samochodów. Reszta uchwał 
podatkowych przeszła.
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Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że Pan Juszczak ma rację w zakresie Gospodarstwa 
Pomocniczego.  Radni  nie  otrzymali  dokumentów  z  Gospodarstwa  a  planuje  się 
wzrost wydatków o 8,5 %.
Następnie  Pan  Jerzy  Mazurek  zaproponował,  by  przesunąć  kwotę  15.000,-zł 
z wynagrodzeń na zakup komputerów.
Pan Wójt zauważył, że to Rada zatwierdza taryfy i jedno z drugim się wiąże. Bilans 
musi być wyrównany.
Pan Bogdan Pawlicha zgodził się z propozycją Pana Jerzego Mazurka by z kwoty 
185.000,-zł zabrać 15.000,-zł na komputery a zostawić kwotę 170.000,-zł.
Pan Janusz Brzozowski zaproponował zdjęcie kwoty 25.000,-zł.
Pan Wójt zaproponował zabranie kwoty 5.000,-zł.
W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za 
pierwszym wnioskiem – by zabrać kwotę 15.000,-zł.
W głosowaniu jawnym za ww. wnioskiem opowiedziało się 12 Radnych, przeciw – 
0, 3 Radnych wstrzymało się od głosu.
Następnie  Pan  Sekretarz  poprosił  o  przegłosowanie  sprawy  zamiany  gruntów 
w Kornelówce z parafią.
Pan Wójt wyjaśnił, że potrzeba środków na akt notarialny i podział geodezyjny – ok. 
2.000,-zł.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  wyrażeniem  zgody  na 
wydatkowanie ww. środków.
Państwo Radni wyrazili zgodę jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poruszył sprawę Pana Biłanta informując, że 
sołtysi otrzymują diety a Przewodniczący Rady Osiedla nie. Trzeba byłoby dopisać 
do Uchwały Przewodniczącego Rady Osiedla.
Państwo Radni wyrazili zgodę na ww. Uchwałę jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poruszył sprawę Urzędu Gminy informując, 
że  od  pół  roku  nie  ma  w  Urzędzie  sprzątaczki  i  są  z  tego  tytułu  oszczędności. 
Tradycyjnie pracownicy mogliby otrzymać świąteczne nagrody.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  ta  sprawa  jest  w  gestii  Wójta  a  nie  Rady 
Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił,  że  chodzi  mu o to,  żeby to  Rada Gminy 
wyraziła na to zgodę, podobnie jak i na nagrodę dla Wójta, który i tak ma najniższe 
pobory z pozostałych wójtów.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał co z nagrodami dla pozostałych pracowników.
Pan Sekretarz stwierdził,  że Wójt na przykład po tą kwotę 38.000,-zł z GDDKiA 
musiał wiele razy jeździć do Lublina.
Pan Ryszard Monastyrski zaproponował kwotę nagrody 1.000,-zł netto.
Pan  Marek Szajnoga  stwierdził,  że  w takim razie  należy  przyznać  nagrodę  i  dla 
Sekretarza Gminy.
Pan Sekretarz dodał, że nagroda należy się też i Skarbnikowi Gminy.
Pan Lucjan Łuczyszyn zaproponował nagrodę po 2.000,-zł dla Wójta i Sekretarza.
Pan Janusz Brzozowski dodał, że i taką samą nagrodę dla Skarbnika.
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Pan  Sekretarz  zaproponował,  by  połowę  z  tej  kwoty  (1.000,-zł)  przekazać  na 
rejestrację Kół Gospodyń Wiejskich.
Następnie Pan Wójt zaproponował obniżenie kwoty nagrody do 1.000,-zł netto dla 
trzech osób – Wójta, Sekretarza i Skarbnika.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za ww. propozycją.
W  głosowaniu  jawnym  za  opowiedziało  się  14  Radnych,  przeciw  –  1,  nie  było 
głosów wstrzymujących się.
Następnie Pan Marek Szajnoga zwrócił się z wnioskiem by wykosić odcinek pobocza 
w Jarosławcu koło Pana Śwista,  gdyż zimą będą w tamtym miejscu tworzyły się 
zaspy.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 9
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu uchwał brało udział 15 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XVI/87/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  grudnia  2007  roku 
w  sprawie  powiadomienia  o  obowiązku  przedłożenia  oświadczeń 
lustracyjnych.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

2) Uchwała  Nr  XVI/88/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  grudnia  2007  roku 
w  sprawie  powiadomienia  o  obowiązku  przedłożenia  oświadczeń 
lustracyjnych.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

3) Uchwała  Nr  XVI/89/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  grudnia  2007  roku 
w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe 
warunki  przyznawania  nauczycielom zatrudnionym w szkołach  dla  których 
organem  prowadzącym  jest  Gmina  Sitno  dodatków:  motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy i niektórych innych składników wynagrodzenia 
oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.
Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  wyjaśnił,  że 
Komisja proponuje pozostawienie ww. dodatków na obecnym poziomie.
Następnie  Państwo Radni  przyjęli  ww. uchwałę jednogłośnie  w głosowaniu 
jawnym.

4) Uchwała  Nr  XVI/90/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  grudnia  2007  roku 
w sprawie regulaminu przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego.
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Pan Wójt poinformował, że jest propozycja obniżenia dodatku do kwot: 5, 10, 
15 i 20 złotych (a było do tej pory: 17, 26, 34 i 43 złotych) gdyż obecnie około 
50 % podatku rolnego idzie na dodatki dla nauczycieli.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że było posiedzenie Komisji Oświaty, byli 
pracownicy referatu oświaty i powiedzieli, że na ten cel potrzeba 24.000,-zł 
w skali roku. Więc Komisja ustaliła pozostawienie dodatków na tym samym 
poziomie.  Teraz  Komisja  niepoważnie  wygląda,  jeżeli  się  proponuje  inne 
stawki.
W związku z  powyższym Przewodniczący Rady Gminy zapytał  kto jest  za 
wnioskiem Komisji Oświaty by pozostawić stawki dodatków mieszkaniowych 
na obecnym poziomie.
W  głosowaniu  jawnym  za  opowiedziało  się  13  Radnych,  przeciw  –  0, 
2 Radnych wstrzymało się od głosu. 

5) Uchwała  Nr  XVI/91/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  grudnia  2007  roku 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

6) Uchwała  Nr  XVI/92/07  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  13  grudnia  2007  roku 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sitno na 2008 rok.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Następnie Pan Wójt zwrócił się z podziękowaniami za przyjęcie budżetu na 2008 rok 
do Radnych, sołtysów, Sekretarza i Skarbnika Gminy i wszystkich pracowników.
Pan  Jerzy  Mazurek  zwrócił  się  z  prośbą  o  podanie  szczegółów  spotkania 
zaplanowanego na 19 grudnia b.r.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował  by  spotkała  się  Komisja  Rewizyjna 
i Budżetowa.
Pan Andrzej Juszczak zaproponował by zamknąć pierwsze rok budżetowy, żeby było 
co analizować.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  będzie  przygotowane  rozliczenie  lat  2005  –  2006. 
Ponadto jest do załatwienia uchwała w sprawie opłat za śmieci.
Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo z Urzędu Wojewódzkiego w sprawie 
ww. Uchwały (pismo w załączeniu).
Pan  Janusz  Brzozowski  zaproponował,  by  o  Gospodarstwie  Pomocniczym 
dyskutować kiedy indziej a teraz zrobić porządek z uchwałami.
Pan Wójt zaproponował by spotkały się osoby z poszczególnych Komisji – Komisja 
Budżetowa,  Rewizyjna,  Przewodniczący  Komisji  i  Przewodniczący  Rady  –  19 
grudnia 2007 r. o godz. 9.00.
Pan  Andrzej  Juszczak  poprosił  o  poprawienie  w  załączniku  dotyczącym 
Gospodarstwa Pomocniczego kwoty 605.000,-zł – na 585.000,-zł.
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Ad. 10
   Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XV/2007 i Protokół ze spotkania roboczego nad opracowaniem budżetu 
na 2008 rok wyłożone były do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są uwagi do ww. Protokołów.
Pan Janusz Brzozowski zgłosił uwagę, że na spotkaniu roboczym Wójt zaproponował 
podniesienie czynszu dla Ośrodka Zdrowia a w Protokole pisze, że Sekretarz.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że poprawi się ten zapis.
Następnie Przewodniczący zapytał kto jest za przyjęciem ww. Protokołów.
Wyżej  wymienione  Protokoły  zostały  przyjęte  w  głosowaniu  jawnym  przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 2 głosach wstrzymujących.

Ad. 11
Zamknięcie obrad sesji

     Na zakończenie obrad sesji  Pan Wójt i Przewodniczący Rady Gminy złożyli 
zebranym życzenia świąteczne.
Następnie Przewodniczącego Rady Gminy podziękował zaproszonym gościom oraz 
Radnym za czynny udział w obradach sesji i zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.
      
Protokołował:         
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